

四川林业科技

SICHUAN LINYE KEJI

2010年 第31卷 第3期

目次

· 研究报告 ·

- 土壤厚度对麻疯树生殖与生长性状的影响..... 何亚平,蔡小虎,费世民,等(1)
- 成都市双流县东升镇新城区中心绿带城市森林营建模式及树种选择研究
..... 鲍方,陈其兵,费世民,等(12)
- 四川盆地西缘山地典型地段不同林分对土壤质量的影响..... 蒋俊明,付文健,蔡小虎,等(24)
- 卧龙自然保护区油竹子形态学特征及地上部生物量对海拔梯度的响应..... 潘红丽,李迈和,田雨,等(30)

· 综述 ·

- 城市森林的兴起及其概念..... 费世民,徐嘉,孟长来,等(37)
- 植物种群构件研究进展及其展望..... 贾程,何飞,樊华,等(43)
- 叶面积指数(LAI)测定方法研究进展..... 程武学,潘开志,杨存建(51)

· 试验研究 ·

- 干旱胁迫和复水对麻竹渗透调节物质及细胞膜透性的影响..... 李在军,蔡孔瑜,陈桂芳,等(55)
- 华西雨屏区巨桉中龄林土壤呼吸对模拟氮沉降的响应..... 刘盛梅,姜清成,李芸(60)
- 绿粘帚霉 F051 产几丁质酶条件优化及其对三种病原菌的作用..... 李珠江,朱天辉,徐春花,等(65)
- 华西雨屏区不同密度柳杉林下两种牧草生长效果评价..... 慕大勇,杨长青(71)
- 香桂扦插育苗试验..... 徐远,莫开林,宋向远,等(75)

· 专题研究 ·

- 川南竹业发展中各权益群体的需求与冲突及其协调着力点..... 孙鹏,蒲长文,曹小军,等(79)
- 川西北地区土地沙化成因探讨及对策建议..... 邓东周,王朱涛,蒙嘉文,等(83)
- 生态旅游中的环境教育..... 尤海舟,蔡蕾,贾成,等(89)
- 白桂木生植物候和繁育系统研究..... 范繁荣(94)
- 盐源县低产低质野生核桃改良嫁接技术试验..... 王仕娣,毛国慧,胡聪林,等(97)
- 四川盆地北缘深丘低山区巨桉引种试验初报..... 黄中华,罗宏成,胡建军,等(102)

· 调查研究 ·

- 会理县金沙江干热河谷麻疯树群落结构调查研究..... 沙马拉洛,刁阳光,彭家荣,等(106)
- 岷江上游干旱河谷理县新疆核桃引种调查..... 冯云超,杨素香,董生刚,等(110)

· 专题讨论 ·

- 紫茎泽兰防治技术概述及对策研究..... 赵宇翔,董燕,叶美琼,等(113)
- 营山县蜀柏毒蛾危害及防治技术探讨..... 毛超群(116)
- 兴文县杨树人工林虫害调查及防治..... 邓勋强(118)
- 四川省林业调查规划设计证书评审结果公告..... (11)

期刊基本参数:CN51-1217/S * 1979 * b * 16 * 108 * zh * p * ¥5.00 * 2400 * 23 * 2010-06

Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 31, No. 3, 2010

Contents

Research Reports

- The influences of soil depth on the characteristics of reproduction and growth of *Jatropha curcas* HE Ya-ping, CAI Xiao-hu, FEI Shi-min et al. (1)
- Establishment patterns and tree species selection of urban forests in the middle green land in the new town of Dongsheng BAO Fang, CHEN Qi-bing, FEI Shi-min et al. (12)
- Effect of different forests on the soil quality of typical sections on the western mountainous margins of the Sichuan Basin JIANG Jun-ming, FU Wen-jian, CAI Xiao-hu et al. (24)
- Responses of the morphological peculiarities and above-ground biomass of *Fargesia angustissima* to the altitudinal gradients in Wolong Nature Reserve PAN Hong-li, LI Mai-he, TIAN Yu et al. (30)

Summaries

- The development of the urban forest and its concept FEI Shi-min, XU Jia, MENG Chang-lai et al. (37)
- Researches on plant population modules JIA Cheng, HE Fei, FAN Hua et al. (43)
- Research progress in the determination methods of leaf area index(LAI) CHENG Wu-xue, PAN Kai-zhi & YANG Cun-jian(51)

Experiments and Researches

- Effect of continuous drought stress and rewatering on osmo-regulation substances and cell membrane permeability in leaves of *Dendrocalamus latiflorus* LI Zai-jun, CAI Kong-yu, CHEN Gui-fang et al. (55)
- Response of soil respiration to simulated nitrogen deposition under the middle-aged *eucalyptus grandis* plantation in Ya'an City LIU Sheng-mei, JIANG Qing-cheng & LI Yun(60)
- The optimization of fermentation conditions of chitinase-producing fungus *Gliocladium virens* F051 and its degradation effect on three pathogens LI Shu-jiang, ZHU Tian-hui, XU Chun-hua et al. (65)
- The growth evaluation of two kinds of forage grass under *cryptomeria fortunei* plantations with different density QI Da-yong & YANG Chang-qin(71)
- Experiments in cutting seedling-raising of *Cinnamomum petrophilum* XU Yuan, Mo Kai-lin, SONG Xiang-yuan et al. (75)

Studies of Special Topics

- Demands and conflicts of various groups of rights and interests in the development of bamboo industry in southern Sichuan and their coordination SUN Peng, PU Chang-wen, CAO Xiao-jun et al. (79)
- An analysis of causes of land desertification in northwestern Sichuan and its preventive strategies DENG Dong-zhou, WANG Zhu-tao, MENG Jia-wen et al. (83)
- The significance of environmental education in eco-tourism YOU Hai-zhou, CAI Lei, JIA Cheng et al. (89)
- A study of reproductive phenology and breeding system of *Artocarpus hypargyreus* FAN Fan-rong(94)
- Grafting techniques of improving wild low-yield and low-quality walnut trees in Yanyuan County WANG Si-di, MAO Guo-hui, Hu Cong-lin et al. (97)
- A report on introduction experiments of *Eucalyptus grandis* in hilly areas on the northern margins of the Sichuan Basin HUANG Zhong-hua, LUO Hong-cheng, HU Jian-jun et al. (102)

Investigations

- An investigation of the community structure of *Jatropha curcas* in the arid and hot valleys of the Jinsha River in Huili County SHAMA La-luo, DIAO Yang-guang, PENG Jia-rong et al. (106)
- An investigation of the introduction of *Juglans regia* from Xinjiang in Lixian County in the arid valleys of the upper Minjiang River FENG Yun-chao, YANG Su-xiang, DONG Sheng-gang et al. (110)

Monographs

- A summary of techniques of controlling *Eupatorium adenophorum* ZHAO Yu-xiang, DONG Yan, YE Mei-qun et al. (113)
- A discussion on damage done by *Parocneria orientalis* and its control techniques MAO Chao-qun(116)
- Investigation and control of diseases and pests of poplar plantations in Xingwen County DENG Xun-qiang(118)